
 

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 1 (13) 

Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
Tid: 14:00–16:55 
Ajournering: 15:22-15:30  
Plats: Östra Hamngatan 16 våning 4, lokal Kulturen  
Paragrafer: 179-198 

Närvarande 
Ledamöter 
Pär Johansson (S) ordförande 
Anneli Rhedin (M)   
Grith Fjeldmose (V) förste vice ordförande 
Ivana Westberg (M)  
Mariya Voyvodova (S) §§ 186-198 
Karl Johan Nordensten (MP)  
Iréne Sjöberg Lundin (D)   
Rasmus Ragnarsson (SD)  
Maja Bentzer (V) 
Ewa Jablonska (L) andre vice ordförande  
AnnaSara Perslow (C) 

Tjänstgörande ersättare 
Gustaf Engbusk (S) för Mariya Voyvodova §§ 179-185 

Övriga ersättare 
Gustaf Engbusk (S) §§ 186-198 
Emma Svensson (V) 
Mariana Lundaby (KD)  
Christina Wising (S) 
Sara Sivre (MP) 

Tjänstepersoner  
Anna Rosengren, förvaltningsdirektör 
Britta Söderqvist, avdelningschef Göteborgs museer och konsthall  
Henrik Larsson, avdelningschef ekonomi  
Sofia Lubian, avdelningschef Kultur och samhällsutveckling 
Jenny Johansson, enhetschef kommunikation  
Joakim Sebring, förvaltningscontroller   
Stina Borrman, nämndsekreterare 
Ulf Hörstam, enhetschef IT och digitalisering §§ 179-187 samt del av § 188 
Clara Hansson, utredningsledare § 188 
Sara Schütt, enhetschef Kulturstrategiska §§ 194-198 

Övriga 
Allmänhet §184 samt del av § 185 

Kultur 
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Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 2 (13) 

Personalföreträdare 
Carolina Dennisdotter, SACO 
Eva K Halleröd, Vision 

 

Justeringsdag:   
 

Underskrifter 
Digitala signaturer återfinns på protokollets sista sida.  

 
Protokoll avseende omedelbart justerad paragraf (nr 189) har justerats genom digital signering och 
anslagits på kommunens anslagstavla 2024-10-22.  
 
Protokollet har justerats genom digital signering och anslagits på kommunens anslagstavla   
  

Sekreterare 
Stina Borrman 

 

 

Ordförande 
Pär Johansson 

 

Justerande 
Ewa Jablonska 
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Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 3 (13) 

§ 179  
Sammanträdet öppnas 
Ordförande Pär Johansson (S) hälsar samtliga välkomna och förklarar sammanträdet 
öppnat. 

 

§ 180  
Fastställande av tjänstgöringslista 
Ledamöter samt tjänstgörande ersättare antecknas till protokollet. 

 

§ 181  
Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns med följande ändringar och tillägg:  

Yrkande från S, V och MP avseende Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler. Ärende 
10.  

Yrkande från L, M och D avseende Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler. Ärende 
10.  

Yrkande från SD avseende Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler. Ärende 10.  

Yrkande från SD avseende Yttrande över motion av Rasmus Ragnarsson (SD) om 
inrättandet av kulturarvsstöd. Ärende 12.  

Nytt ärende: Yrkande från S, V och MP angående Kulturnämndens budget 2024 – 
användande av nämndens reserv.  

Yrkande från SD avseende Yrkande från S, V och MP angående Kulturnämndens budget 
2024 – användande av nämndens reserv. 

Nytt ärende: Yrkande från L, M, D och C angående Barnbibliotek Gamlestaden.  

Nytt ärende: Fyllnadsval till styrelsen för stiftelsen Idrottsmusei Vänner.   

Muntlig information om Frölunda Kulturhus utgår. Ärende 16.   
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Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 4 (13) 

§ 182  
Anmälan av jäv 
Ingen anmälan av jäv förekom vid sammanträdet. 

 

§ 183  
Val av justeringsperson 
Att jämte ordförande Pär Johansson (S) justera dagens protokoll utses andre vice 
ordförande Ewa Jablonska (L).  

 

§ 184  
Frågor till nämnden från allmänheten 
Allmänhet närvarar vid sammanträdet och framför sina synpunkter kring Göteborgs-
förslag (ID: 13 156) Rädda bibliotekets barnavdelning, Gamlestaden.   

Ordförande Pär Johansson (S) tackar för informationen och lämnar öppet för frågor från 
kulturnämndens ledamöter och ersättare. 

Beslut 
I kulturnämnden 

Allmänhetens närvaro antecknas till protokollet. 

 

§ 185  
Förvaltningsdirektören rapporterar 
Förvaltningsdirektör Anna Rosengren lämnar följande information: 

Status kulturnämndens utvecklingsprojekt. Muntlig information om uppdaterade 
preliminära tidplaner för omlokalisering av Göteborgs konsthall, Nya Magasin för 
kulturnämndens samlingar, samt om- och tillbyggnad av Göteborgs konstmuseum.  

Bergsjöns Kulturhus är en av fyra byggnader som nominerats till Årets bästa byggnad 
av Per och Almas Olssons fond.   
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Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 5 (13) 

Röhsska museet återöppnar plan 1 och inviger den nya basutställningen Design-
historier lördag 9 november. 

Mall för yrkanden. Nämndsekreterare Stina Borrman informerar om mall för yrkanden 
och yttranden.   

Detaljplan för utveckling av kvarteret Värnamo vid Östra Hamngatan. Avdelnings-
chef Museer och konsthall Britta Söderqvist lämnar muntlig information, inför nämnd-
behandling i november med omedelbar justering. PPT i Netpublicator.   

Detaljplan för Skanstorget. Avdelningschef Museer och konsthall Britta Söderqvist 
lämnar muntlig information, inför nämndbehandling i november med omedelbar 
justering. PPT i Netpublicator.   

Kulturnatta 2024 äger rum fredag 25 oktober. Hela programmet finns på Kulturnatta - 
Göteborg Kulturnatta.   

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden antecknar förvaltningsdirektörens rapport till protokollet.  

 

§ 186  
Ekonomisk lägesrapport 
Förvaltningens månadsrapport till stadsledningskontoret per september finns i 
Netpublicator för nämndens kännedom.  

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden antecknar ekonomisk lägesrapport till protokollet.  

 

§ 187   0750/24  
Yttrande till Förvaltningsrätten i Göteborg i mål 10354-24 – 
laglighetsprövning enligt kommunallagen 

Beslut 
I kulturnämnden 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 f0
a6

5f
ac

-9
85

e-
4d

bd
-a

92
4-

57
40

2b
15

0d
99

https://kulturnatta.goteborg.se/
https://kulturnatta.goteborg.se/


Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 6 (13) 

1. Kulturnämnden godkänner kulturförvaltningens förslag till yttrande till 
Förvaltningsrätten i Göteborg avseende laglighetsprövning enligt kommunal-
lagen (bilaga 1).   

2. Kulturnämnden översänder bilaga 1 som eget yttrande till Förvaltningsrätten i 
Göteborg i mål 10354-24.  

3. Kulturnämnden antecknar att förvaltningsdirektören företräder nämnden i den 
fortsatta handläggningen av ärendet, i enlighet med kulturnämndens delegations-
ordning avsnitt 1.1.2.  

Handling 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-10-11.  

Protokollsutdrag skickas till 
Förvaltningsrätten i Göteborg.  

 

§ 188   0426/24  
Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler 

Beslut 
I kulturnämnden 

1. Kulturnämnden antar uppdaterad riktlinje för möteslokaler att börja gälla från 1 
februari 2025. 

2. Kulturnämnden förklarar uppdraget, att återkomma till kulturnämnden med 
förslag till uppdaterad riktlinje för möteslokaler så att alla politiska föreningar 
som speglar stadens värdegrund får möjlighet att hyra lokaler för att genomföra 
offentliga aktiviteter, fullgjort. 

Handlingar 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-10-11.  

Yttrande 2024-10-10 från fackliga representanter i FSG.   

Reviderat yrkande 2024-10-21 från S, V, MP och C enligt bilaga 1 till protokollet.  

Yrkande 2024-10-21 från L, M och D enligt bilaga 2 till protokollet. 

Yrkande 2024-10-16 från SD enligt bilaga 3 till protokollet.  
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Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 7 (13) 

Yrkanden 
Under överläggningarna i ärendet läggs följande förslag:  

o Ordförande Pär Johansson (S) yrkar bifall till yrkandet från S, V och MP.  

o Andre vice ordförande Ewa Jablonska (L) yrkar bifall till yrkandet från L, M och D.  

o Rasmus Ragnarsson (SD) yrkar i första hand bifall till yrkandet från SD och avslag på 
yrkandet från S, V och MP. I andra hand bifall till yrkandet från L, M och D.  

På förslag av AnnaSara Perslow (C) ajourneras sammanträdet för överläggningar kl. 
15:22-15:30.   

o Ordförande Pär Johansson (S) informerar att yrkandet från S, V och MP återtas till 
förmån för reviderat yrkande från S, V, MP och C.  

o AnnaSara Perslow (C), Karl Johan Nordensten (MP), förste vice ordförande Grith 
Fjeldmose (V) och ordförande Pär Johansson (S) yrkar bifall till det reviderade 
yrkandet från S, V, MP och C.   

Ordförande Pär Johansson (S) ställer först de tre yrkandena under proposition och finner 
att kulturnämnden utser det reviderade yrkandet från S, V, MP och C som huvudförslag.  

Därefter ställer ordförande Pär Johansson (S) proposition på om yrkandet från SD eller 
yrkandet från L, M och D ska utgöra motförslag till huvudförslaget, och finner att 
kulturnämnden utser yrkandet från L, M och D som motförslag.  

Avslutningsvis ställer ordförande Pär Johansson (S) yrkandena från S, V, MP och C 
respektive L, M och D under proposition och finner att kulturnämnden bifaller yrkandet 
från S, V, MP och C.   

Omröstning begärs.  

Propositionsordning  
Föreslagen propositionsordning ”Ja för bifall till yrkandet från S, V, MP och C och Nej 
för bifall till yrkandet från L, M och D” godkänns.  

Omröstning 
Mariya Voyvodova (S), Karl Johan Nordensten (MP), Maja Bentzer (V), AnnaSara 
Perslow (C), förste vice ordförande Grith Fjeldmose (V) samt ordförande Pär Johansson 
(S) röstar Ja.    

Anneli Rhedin (M), Ivana Westberg (M), Iréne Sjöberg Lundin (D), Rasmus Ragnarsson 
(SD) samt andre vice ordförande Ewa Jablonska (L) röstar Nej.   

Med röstsiffrorna 6 Ja mot 5 Nej bifaller kulturnämnden yrkandet från S, V, MP och C.  
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Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 8 (13) 

Protokollsanteckning 
Ledamöter och ersättare för L, M, D och KD låter anteckna följande till protokollet:  

L, M, D och KD reserverar sig från beslutet att riktlinjen för uthyrning av Kultur-
förvaltningens möteslokaler revideras och med det möjliggör så att politiska föreningar 
får möjlighet att hyra lokaler för att genomföra offentliga aktiviteter. Vi hänvisar till vårt 
yrkande i ärendet. Dessutom tycker vi de offentliga mötena för partiföreningar inte skall 
finansieras av kulturnämndens budget. 

Reservationer 
Ledamöterna för L, M och D reserverar sig mot beslutet med hänvisning till eget yrkande.  

Rasmus Ragnarsson (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till eget yrkande.  

 

§ 189   0737/24  
Yttrande till stadsbyggnadsnämnden över Planprogram för 
Linnéplatsen - samråd 

Beslut 
I kulturnämnden 

1. Kulturnämnden tillstyrker Planprogram för Linnéplatsen.  

2. Kulturnämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnads-
nämnden som eget yttrande.  

3. Kulturnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Handling 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-09-11.  

Protokollsutdrag skickas till 
Stadsbyggnadsnämnden.  
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Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 9 (13) 

§ 190   0646/24  
Yttrande över motion av Rasmus Ragnarsson (SD) om 
inrättandet av kulturarvsstöd 

Beslut 
I kulturnämnden 

1. Kulturnämnden avstyrker motionen av Rasmus Ragnarsson (SD) om att utreda 
inrättande av ett kulturarvsstöd.  

2. Kulturnämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande som eget yttrande till 
kommunstyrelsen.   

Handlingar 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-08-20.  

Yrkande 2024-10-16 från SD enligt bilaga 4 till protokollet.  

Yrkande 
Under överläggningarna i ärendet yrkar Rasmus Ragnarsson (SD) bifall till yrkandet från 
SD.   

Ordförande Pär Johansson (S) ställer förvaltningens tjänsteutlåtande och yrkandet från 
Rasmus Ragnarsson (SD) under proposition, och finner att kulturnämnden bifaller 
förvaltningens tjänsteutlåtande.   

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunstyrelsen.  

 

§ 191   0007/24  
Förteckning över delegationsbeslut och anmälningsärenden 

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden antecknar anmälda delegationsbeslut och anmälningsärenden enligt 
upprättad förteckning.  
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Protokoll (nr 19) 
Kulturnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 
 

 

Kultur 
 

  

Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 10 (13) 

Handling 
Förteckning över fattade delegationsbeslut och anmälningsärenden 2024-10-21.  

 

§ 192  
Frågor till förvaltningen från nämnden 
Avdelningschef Kultur och samhällsutveckling Sofia Lubian svarar på nämndens fråga 
från augusti om det regionala arrangörsstödet. PPT i Netpublicator.  

Avdelningschef Museer och konsthall Britta Söderqvist svarar på fråga från Rasmus 
Ragnarsson (SD) om inventering och rutiner för museernas samlingar.   

Ordförande Pär Johansson (S) lämnar därefter öppet för frågor till förvaltningen från 
kulturnämndens ledamöter och ersättare. Följande notering görs:  

Mariya Voyvodova (S) förhör sig om presidiets anteckningar från oktober månad 
angående Förbättrade insatser mot antisemitism och Remiss från kulturdepartementet – 
Bildning, utbildning och delaktighet – folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42).     

Förvaltningen och presidiet besvarar frågorna. 

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden antecknar frågor till förvaltningen från nämnden till protokollet.  

 

§ 193  
Inkomna skrivelser till kulturnämnden 
Ordförande Pär Johansson (S) informerar om presidiets hantering av inbjudan från 
Göteborgs Stads råd för den sverigefinska minoriteten. 

Beslut 
I kulturnämnden 

Inkomna skrivelser till kulturnämnden antecknas till protokollet. 

Handling 
Inbjudan från Göteborgs Stads råd för den sverigefinska minoriteten till öppet samråd om 
kultur 2024-11-23.  
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Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 11 (13) 

 

§ 194   0849/24 
Yrkande från S, V och MP angående Kulturnämndens budget 
2024 – användande av nämndens reserv 

Beslut 
I kulturnämnden 

Förvaltningsdirektören får i uppdrag att fördela återstående medel i kulturnämndens 
reserv i budget 2024 till att stärka stödet till det fria kulturlivet genom de stödformer som 
är kvar under året och till att minska kulturnämndens ekonomiska risker framöver. 

Handlingar 
Reviderat yrkande 2024-10-21 från S, V och MP enligt bilaga 5 till protokollet.  

Yrkande 2024-10-18 från SD enligt bilaga 6 till protokollet.  

Yrkanden 
Under överläggningarna i ärendet läggs följande förslag:  

o Ordförande Pär Johansson (S) yrkar bifall till yrkandet från S, V och MP.  

o Annelie Rhedin (M), andre vice ordförande Ewa Jablonska (L) och Iréne Sjöberg 
Lundin (D) yrkar bifall till förslag till beslut i yrkandet från S, V och MP men ställer 
sig inte bakom brödtexten.  

o Ordförande Pär Johansson (S) föreslår, med instämmande av övriga ledamöter för S, 
V och MP, att yrkandet från S, V och MP återtas och ersätts med ett yrkande där 
brödtexten revideras, samt yrkar bifall till detsamma.  

o Rasmus Ragnarsson (SD) yrkar bifall till yrkandet från SD och avslag på yrkandet 
från S, V och MP.   

Ordförande Pär Johansson (S) ställer det reviderade yrkandet från S, V och MP respektive 
yrkandet från SD under proposition och finner att kulturnämnden bifaller det reviderade 
yrkandet från S, V och MP.   
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Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 12 (13) 

§ 195   0850/24 
Yrkande från L, M, D och C angående Barnbibliotek 
Gamlestaden  

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden bordlägger yrkandet från L, M, D och C angående Barnbibliotek 
Gamlestaden till sammanträdet 2024-11-25.  

Handling 
Yrkande 2024-10-21 från L, M, D och C enligt bilaga 7 till protokollet.  

Yrkande 
Under överläggningarna i ärendet yrkar ordförande Pär Johansson (S) att ärendet 
bordläggs till nästkommande sammanträde. Kulturnämnden bifaller yrkandet.   

 

§ 196   0840/24  
Fyllnadsval till styrelsen för stiftelsen Idrottsmusei Vänner  
Ordförande Pär Johansson (S) informerar att kulturnämnden behöver förrätta fyllnadsval 
för resterande del av mandatperioden, då andre vice ordförande Ewa Jablonska (L) avsagt 
sig uppdraget som ersättare i styrelsen för stiftelsen Idrottsmusei Vänner.  

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden utser Anna Johansson (S) till ersättare i styrelsen för stiftelsen 
Idrottsmusei Vänner för resterande del av mandatperioden 2023-2024.   

Yrkande 
Under överläggningarna i ärendet föreslår ordförande Pär Johansson (S) att kultur-
nämnden utser Anna Johansson (S) som ersättare i styrelsen för stiftelsen Idrottsmusei 
Vänner för resterande del av mandatperioden 2023-2024.     

Ordförande Pär Johansson (S) ställer förslaget under proposition och finner att kultur-
nämnden bifaller desamma.   
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Göteborgs Stad [Kultur], protokoll 13 (13) 

Protokollsutdrag skickas till 
Stadsledningskontoret Göteborgs Stad (stiftelser@goteborg.se), styrelsen för stiftelsen 
Idrottsmusei Vänner och Anna Johansson.   

 

§ 197  
Övrigt 
Enhetschef Kulturstrategiska Sara Schütt informerar om aktualitetsprövning av Göteborgs 
Stads plan för kulturprogrammet 2023-2026, samt revidering av Göteborgs Stads kultur-
program. PPT i Netpublicator.  

Beslut 
I kulturnämnden 

Kulturnämnden antecknar informationen till protokollet.   

 

§ 198  
Sammanträdet avslutas 
Ordförande Pär Johansson (S) tackar för visat intresse och förklarar sammanträdet 
avslutat. 
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 1 (1) 
  

   

Yrkande angående Kulturnämndens riktlinje 
för möteslokaler 

Förslag till beslut 
I kulturnämnden: 

1. Kulturnämnden antar uppdaterad riktlinje för möteslokaler att börja gälla från 1 
februari 2025. 

2. Kulturnämnden förklarar uppdraget, att återkomma till kulturnämnden med 
förslag till uppdaterad riktlinje för möteslokaler så att alla politiska föreningar 
som speglar stadens värdegrund får möjlighet att hyra lokaler för att genomföra 
offentliga aktiviteter, fullgjort. 

Yrkandet 
Enligt kulturförvaltningens riktlinje för möteslokaler - Intern och extern användning får 
inte politiska partier hyra våra lokaler för öppna politiska möten och presskonferenser. Vi 
anser att det är en förändring i tidigare praxis och yrkar därför på att riktlinjen uppdateras 
enligt kulturförvaltningens förslag. Detta innebär att även politiska föreningar får 
möjlighet att hyra lokaler för att genomföra offentliga aktiviteter. Beslut om uthyrning 
ska fattas på saklig och opartisk grund, i enighet med riktlinjen och styrande lagstiftning. 

Genom engagemang, samarbete och nytänkande främjas ett öppet och inkluderande 
samhälle där alla känner sig delaktiga och respekterade. Den nya riktlinjen förhåller sig 
till detta demokratiska uppdrag om yttrandefrihet, opartiskhet och säkerhet, samt 
ordningslagen och kommunallagens bestämmelser om uthyrning av lokaler. Lokaler som 
hyrs ut ska alltså främja demokratisk verksamhet och vara tillgängliga för alla, utan 
diskriminering. 

Kulturförvaltningen redovisar en riskanalys, samt säkerhets- och arbetsmiljökonsekvenser 
kopplade till den reviderade riktlinjen, i enlighet med yrkande från S, V och MP i 
kulturnämnden 27 maj 2024. Vi har tagit del av denna redogörelse samt de fackliga 
organisationernas yttrande gällande kulturnämndens riktlinjer för möteslokaler. Vi 
instämmer i vikten att säkerställa en god arbetsmiljö kopplat till trygghet och säkerhet för 
medarbetare, chefer och besökare. 

Då uthyrning tidigare hanterats delvis olika inom olika verksamhetsområden är det bra att 
berörda verksamheter nu får tid att upprätta ett gemensamt arbetssätt och ta fram 
stödjande dokument. Tid till förberedelser och omställning gör att riktlinjen kan börja 
gälla från 1 februari 2025. Kulturförvaltningen ska följa upp och utvärdera riktlinjen inom 
ramen för aktualitetsprövningen av nämndens styrande dokument. 

Kulturnämnden  
  
  

Yrkande 
 
2024-10-21 
 

S, V, MP, C 
 
0426/24 
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Kulturnämnden 
 

Kulturnämnden 
 

Yrkande L, M, D 
med instämmande av KD 

2024-10-21 
 
 

 
 Yrkande angående Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler 
 

Förslag till beslut 
I kulturnämnden: 
 

1.  Att avslå förvaltningens förslag till uppdaterad riktlinje för möteslokaler så att alla politiska 
föreningar som speglar stadens värdegrund får möjlighet att hyra lokaler för att genomföra 
offentliga aktiviteter. 

2. Att förvaltningen återkommer till nämnden med reviderad riktlinje för möteslokaler, där 
riktlinjen aktualiseras så att lika villkor gäller för uthyrning av förvaltningens lokaler.  

  
 
 
  
 Kulturförvaltningen har uppdaterat riktlinje för hur uthyrningen av möteslokaler så att alla politiska 
föreningar som återspeglar stadens värdegrund få möjlighet att hyra lokaler för att genomföra 
offentliga aktiviteter utifrån S, V och Mp-s yrkande. 
Förvaltningen tar upp många risker som de belyser i samband med den föreslagna revideringen. Vi 
håller med att den uppdaterade riktlinjen innebär en politisk styrning av verksamheternas publika 
innehåll. Det är i stället av stor vikt att vi politiker i kulturnämnden ser till att: 

•  Förvaltningen upprätthåller opartiskhet, saklighet samt allsidighet och kvalitet i det publika 
utbudet. 

• Att publika möten som anordnas av externa politiska föreningar inte sammanblandas med 
de publika möten som förvaltningen anordnar. Det i sin tur kan negativt påverka förtroendet 
för kulturförvaltningens egna verksamheter. 

• Att värna för personalens arbetsmiljö., utsatthet och säkerhet. 
 

 Beslutet att revidera riktlinjen kan alltså innebära högre andel av personella resurser, större 
belastning på funktioner inom säkerhet, kommunikation, HR, mm. 

 
 
  
 
Regeringsformens krav på opartiskhet och saklighet gäller för samtliga verksamheter i staden. I 
uppdraget från S, V och Mp nämns att de som får hyra lokaler är ”politiska föreningar som speglar 
stadens värdegrund får möjlighet att hyra lokaler”.  Det finns inga kriterier definierade i staden 
som ”stadens värdegrund”, vilket underlättar inte urvalet av föreningar som får anordna öppna 
möten i förvaltningens lokaler.   
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Göteborgs Stad Kulturnämnden 1 (1) 
  

   

Yrkande med anledning av ny riktlinje för 
möteslokaler 
 

Förslag till beslut i Kulturnämnden: 

1. Kulturnämnden avslår förslaget till ny riktlinje för möteslokaler. 
2. Kulturnämnden förklarar uppdraget, att återkomma till kulturnämnden med 

förslag till uppdaterad riktlinje för möteslokaler så att alla politiska föreningar 
som speglar stadens värdegrund får möjlighet att hyra lokaler för att genomföra 
offentliga aktiviteter, fullgjort. 
 

Kulturnämnden beslutade 27 maj 2024 enligt yrkande från S, V och MP att ge 
förvaltningsdirektören i uppdrag att återkomma till kulturnämnden med förslag till 
uppdaterad riktlinje för möteslokaler. Redan då meddelade vi att vi skulle motsätta oss en 
revidering av riktlinjen. Vi anser att det nya förslaget ska avslås så att den nuvarande 
riktlinjen fortsätter gälla. 

Förvaltningen framhäver med all tydlighet att det finns stora risker att anta en ny riktlinje 
som tillåter publika möten för politiska föreningar. Risken för sammanblandning av 
kulturförvaltningens programutbud och publika aktiviteter externa aktörer arrangerar är 
hög. Därmed kommer det obönhörligen att påverka bilden av förvaltningens opartiskhet 
och därmed också förtroendet för densamme. 

Vi vill särskilt hänvisa till yttrandet från de fackliga representanterna som riktar allvarlig 
kritik mot förslaget. Genomförs det rödgröna förslaget kommer det medföra säkerhets- 
och arbetsmiljörisker för de anställda. Det finns risk att andra aktörer vill störa eller 
förhindra publika möten som sker genom inhyrning i kulturförvaltningens lokaler. Det 
kommer att först och främst drabba de anställda. 

Utöver det kan vi konstatera utifrån tjänsteutlåtandet att det också kommer innebära 
ekonomiska risker. Med anledning av säkerhet- och arbetsmiljöpåverkan måste också 
resurser inom säkerhet, kommunikation och HR stärkas upp ytterligare. Något rödgröna 
inte tagit hänsyn till i den kommande budgeten. 

Att blunda för riskerna visar tydligt vilka som faktiskt bryr sig om våra medarbetares 
välmående – och vilka som inte gör det.  

Rasmus Ragnarsson (SD)    

 

Kulturnämnden 
Yrkande från SD 

 

  
  

2024-10-16 
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Göteborgs Stad Kulturnämnden 1 (1) 
  

   

Yrkande med anledning av motion av Rasmus 
Ragnarsson (SD) om inrättande av kulturarvsstöd 
 

Förslag till beslut i Kulturnämnden: 

1. Kulturnämnden tillstyrker motionen av Rasmus Ragnarsson (SD) om att utreda 
inrättandet av ett kulturarvsstöd. 

2. Kulturnämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande som eget yttrande till 
kommunstyrelsen. 
 

 

Kulturförvaltningen lämnar många bra synpunkter som vi avser att ta vara på. Kulturarvet 
är en prioriterad fråga för oss och vi tar fasta på målsättningen i stadens kulturprogram att 
värna, vårda, tillgängliggöra och utveckla kulturarvet. Vi finner att förslaget utgör ett 
gott komplement till en redan existerande eller potentiellt reviderad kulturstödstruktur.  

Förvaltningen påvisar exempelvis i sitt yttrande att nuvarande stödformers utformning 
gynnar kultur som har en publik verksamhet. Vissa stödformer ska definitivt riktas mot 
publik verksamhet, men vi som stad måste vara medveten om att det särskilt drabbar 
kulturarvet som är en kulturell upplevelse som ofta upplevs mer passivt än aktivt. 
Nuvarande rödgröna styrning av kulturen riskerar därmed att slå extra hårt mot just 
kulturarvet. 

Vidare, förekomst av stödgivare på nationell och regional nivå ska förstås inte 
diskvalificera förekomsten av kommunalt stöd. I så fall skulle många kulturaktörer 
definitivt gå utan kommunalt stöd idag. Men vi instämmer med förvaltningen att 
ekonomiska prioriteringar är avgörande. Dessvärre saknas det idag tydliga politiska 
prioriteringar från det rödgröna styret kring hur kulturarvet kan stärkas i enlighet med 
kulturprogrammets målsättningar. Det är något vi avser att ändra på. 

Rasmus Ragnarsson (SD)    

 

Kulturnämnden 
Yrkande från SD 

 

  
  

2024-10-16 
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 1 (1) 
  

   

Yrkande angående Kulturnämndens budget 
2024 – användande av nämndens reserv 

Förslag till beslut 
I kulturnämnden: 

1. Förvaltningsdirektören får i uppdrag att fördela återstående medel i 
kulturnämndens reserv i budget 2024 till att stärka stödet till det fria kulturlivet 
genom de stödformer som är kvar under året och till att minska kulturnämndens 
ekonomiska risker framöver. 

Yrkandet 
Kulturnämnden antog budget 2024 den 18 december 2023 med de ekonomiska risker som 
var kända inför 2024. Vid tidpunkten konstaterades ett antal risker som nämnden behövde 
ta höjd för. Främst handlade det om kostnader kopplade till årets lönerevision, där det 
rådde stor osäkerhet om utfallet. Det fanns även osäkerhet om nämndens lokalkostnader. 
För att kunna möta osäkerheterna, och ha beredskap för oförutsedda kostnader, avsattes 
en reserv i kulturnämndens budget motsvarande knappt 1 procent av kommunbidraget. 

Kulturnämnden kan nu konstatera att flertalet av riskerna inte fallit ut. Dock är de 
ekonomiska riskerna i förvaltningens utvecklingsprojekt stora framöver. Till det finns ett 
stort behov av utökat stöd till det fria kulturlivet. Vi vill därför att kulturnämndens reserv 
används till att stärka stödet till det fria kulturlivet genom de stödformer som är kvar 
under året och till att minska kulturnämndens ekonomiska risker framöver. 

Kulturnämnden  
  
  

Yrkande 
 
2024-10-21 
 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet 
 
Nytt ärende 
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Göteborgs Stad Kulturnämnden 1 (1) 
  

   

Yrkande med anledning av yrkandet från (S), (V) 
och (MP) ang. Kulturnämndens budget 2024 – 
användandet av nämndens reserv. 
 

Förslag till beslut i Kulturnämnden: 

1. Kulturnämnden avslår yrkandet från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet i sin helhet. 
 

 

I Kulturnämndens budget för 2024 som antogs 18 december 2023 avsattes en reserv på 6 
miljoner kronor för att möta ekonomiska osäkerheter. Detta var klokt och ansvarsfullt. De 
rödgröna föreslår att de återstående medel i Kulturnämndens reserv i budget 2024 ska 
överföras till det för året återstående stödet till det fria kulturlivet. 

Att dela ut överblivna medel till det återstående stödet till det fria kulturlivet som en 
engångsföreteelse riskerar att minska förutsägbarheten för de som söker stöd. Politiken 
kommer då upplevas som ryckig eller godtycklig vilket kan skada förtroendet för 
Kulturnämnden framgent.  

I första hand ska överblivna medel under verksamhetsåret gå till att stärka nämndens eget 
kapital. I 2023 års bokslut låg nämnden 1 miljon under riktnivån. Vi anser det därför 
rimligt att den riktnivån uppnås först och främst. Utöver detta bör överblivna medel 
återredovisas till Kommunstyrelsen. Ansvar kräver långsiktighet, och att hantera 
överblivna medel rättvist och förutsägbart är nyckeln till en trovärdig kulturpolitik. 

Rasmus Ragnarsson (SD)    

 

Kulturnämnden 
Yrkande från SD 

 

  
  

2024-10-18 
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Kulturnämnden 
 

Kulturnämnden 
 

Yrkande L, M, D, C 
med instämmande av KD 

2024-10-21                             Nytt ärende 
 
 

 
 Yrkande angående att undersöka möjligheten att öppna 
biblioteksverksamhet för barn 0–13 år i Gamlestaden.  
 

Förslag till beslut 
I kulturnämnden: 
 

1.  Att ge förvaltningen i uppdrag, att undersöka möjligheten att öppna ett barnbibliotek i 
Gamlestaden.  

2. Att i samarbete med Förskoleförvaltningen undersöka möjligheten till samlokalisering i 
Medborgarhusets lokaler, där den planerade Öppna förskolan kommer att ligga.  

3. Att så fort det är möjligt återkomma till nämnden med information om vilka möjliga 
lösningar det finns för att kunna öppna ett barnbibliotek i Gamlestaden samt ett 
kostnadsförslag. 

  
 
 
 
Den 26 augusti- 2024 tog kulturnämnden beslut att stänga barnavdelningen på Gamlestadens 
bibliotek lokaliserad i Värdslitteraturhuset. Det innebär att ett stort geografiskt område som 
dessutom hör till Göteborgs mest expansiva just nu, saknar en bibliotek verksamhet och som vänder 
sig till yngre barn 0–13 år. De närmaste biblioteken, där barnlitteratur kan lånas på plats, ligger flera 
kilometer bort från Gamlestaden /Kviberg/Utby.  
Vikten av att läsa för sina barn behöver vi inte övertyga någon om. Med en medveten högläsning 
väcks barnets intresse för bild och text. Språkutvecklingen gynnas, ordförrådet förbättras, vyer 
vidgas. Senare i livet påverkar läsningen inte bara barnens studier och resultat i skolan, utan även 
välbefinnande och social kompetens senare i livet.  Därför behöver boken vara synlig och tillgänglig i 
barnens liv från mycket tidig ålder.   
Göteborgs Stad är ”Staden där vi läser för våra barn”, med syftet att främja barns språk- och 
läsutveckling tidigt i livet.  
En Öppen Förskola planeras att öppnas i Medborgarhusets lokaler. Att kunna samlokalisera 
barbiblioteksverksamheten och verksamheten för den öppna förskolan känns både som en hållbar 
och kostnadseffektiv lösning.  
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Detta dokument är elektroniskt signerat.

Ordförande: Pär Johansson

Nämndsekreterare: Stina BorrmanAndre vice ordförande: Ewa Jablonska
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BankID refno:  88a731d5-6dab-4a7f-8654-5b1c6469c2ff


	PR_KN_ 2024 10 21 Hela
	Närvarande
	Ledamöter
	Tjänstgörande ersättare
	Övriga ersättare
	Tjänstepersoner
	Övriga
	Personalföreträdare

	Justeringsdag:
	Underskrifter

	Sekreterare
	Justerande
	Ordförande
	§ 179
	Sammanträdet öppnas

	§ 180
	Fastställande av tjänstgöringslista

	§ 181
	Godkännande av dagordning

	§ 182
	Anmälan av jäv

	§ 183
	Val av justeringsperson

	§ 184
	Frågor till nämnden från allmänheten
	Beslut

	§ 185
	Förvaltningsdirektören rapporterar
	Beslut

	§ 186
	Ekonomisk lägesrapport
	Beslut

	§ 187   0750/24
	Yttrande till Förvaltningsrätten i Göteborg i mål 10354-24 – laglighetsprövning enligt kommunallagen
	Beslut
	Handling
	Protokollsutdrag skickas till

	§ 188   0426/24
	Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler
	Beslut
	Handlingar
	Yrkanden
	Propositionsordning
	Omröstning
	Protokollsanteckning
	Reservationer

	§ 189   0737/24
	Yttrande till stadsbyggnadsnämnden över Planprogram för Linnéplatsen - samråd
	Beslut
	Handling
	Protokollsutdrag skickas till

	§ 190   0646/24
	Yttrande över motion av Rasmus Ragnarsson (SD) om inrättandet av kulturarvsstöd
	Beslut
	Handlingar
	Yrkande
	Protokollsutdrag skickas till

	§ 191   0007/24
	Förteckning över delegationsbeslut och anmälningsärenden
	Beslut
	Handling

	§ 192
	Frågor till förvaltningen från nämnden
	Beslut

	§ 193
	Inkomna skrivelser till kulturnämnden
	Beslut
	Handling

	§ 194   0849/24
	Yrkande från S, V och MP angående Kulturnämndens budget 2024 – användande av nämndens reserv
	Beslut
	Handlingar
	Yrkanden

	§ 195   0850/24
	Yrkande från L, M, D och C angående Barnbibliotek Gamlestaden
	Beslut
	Handling
	Yrkande

	§ 196   0840/24
	Fyllnadsval till styrelsen för stiftelsen Idrottsmusei Vänner
	Beslut
	Yrkande
	Protokollsutdrag skickas till

	§ 197
	Övrigt
	Beslut

	§ 198
	Sammanträdet avslutas


	Bilaga 1 Yrkande S V MP C avseende riktlinje möteslokaler REVIDERAT
	Yrkande angående Kulturnämndens riktlinje för möteslokaler
	Förslag till beslut
	Yrkandet


	Bilaga 2 Yrkande L M D avseende riktlinje möteslokaler
	Bilaga 3 Yrkande SD avseende riktlinje möteslokaler
	2024-10-16
	Yrkande med anledning av ny riktlinje för möteslokaler

	Bilaga 4 Yrkande SD motion kulturarvsstöd
	2024-10-16
	Yrkande med anledning av motion av Rasmus Ragnarsson (SD) om inrättande av kulturarvsstöd

	Bilaga 5 Yrkande S V MP Budget 2024 användande av reserv REVIDERAT
	Yrkande angående Kulturnämndens budget 2024 – användande av nämndens reserv
	Förslag till beslut
	Yrkandet


	Bilaga 6 Yrkande SD m a a yrkande om Budget 2024 användande av reserv
	2024-10-18
	Yrkande med anledning av yrkandet från (S), (V) och (MP) ang. Kulturnämndens budget 2024 – användandet av nämndens reserv.

	Bilaga 7 Yrkande L M D C Barnbibliotek Gamlestaden

